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Muistion tark. 
 

 

Maaseudun neuvottelukunta    
 
Aika 18.01.2024 klo 18:30 - 09:57 
 
Paikka Iivantiira, Kekkostie 4264 
 
Käsitellyt asiat 
 
Asianro Otsikko Sivu 
§ 1 Kokouksen avaus 3 
§ 2 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 3 Kylien ja kaupungin ajankohtaiset asiat 5 
§ 4 Energiaomavaraisuus ja kestävä energia 7 
§ 5 Muut asiat 8 
§ 6 Kokouksen päättäminen 9 

 
 
 
Osallistujat 
 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Malinen Arto 18:30 - 19:54 puheenjohtaja, kaup. 

hallituksen edustaja 
 

 Tuomela Marika 18:30 - 19:54 Varapuheenjohtaja  
 Ylijoki Janne  18:30 - 19:54 sihteeri  
 Malinen Kari 18:30 - 19:54 yritysneuvoja  
 Myllylä Janne  18:30 - 19:54 tiemestari  
 Pesonen Matti 18:30 - 19:54 Lentiira  
 Donner Philip 18:30 - 19:54 Iivantiira  
 Pikkarainen Merja 18:30 - 19:54 jäsen  

 
Muu Inget Maija 18:30 - 19:54 vanhus- ja 

vammaisneuvoston pj. 
 

 Juntunen Juhana 18:30 - 19:54 kaupunginjohtaja  
 
Poissa Malinen Reijo MTK Kuhmo ry  
 Aittokoski Tanja Kuusamonkylä  
 Huotari Matti MHY Kainuu  

 
    
 
 
Allekirjoitukset 
 
  
  
 puheenjohtaja sihteeri 
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Kokouksen avaus 
 
Maasneu 18.01.2024 § 1  
    
  
Päätös  Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18:30  
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Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Maasneu 18.01.2024 § 2  
    

 
 Kokous todetaan laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
 
Päätös    Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnettiin 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
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Kylien ja kaupungin ajankohtaiset asiat 
  
Maasneu 18.01.2024 § 3    
18/00.02.09/2024    
 
Iivantiiran kyläyhdistyksen puheenjohtaja Voitto pulkkinen kertoi kylätalon kunnostuksesta, 

johon on saatu Leader-tukea 14 000 euroa. Koko budjetti oli 25 000 euroa. 
Sähkölaskut ovat olleet tänäkin talvena suuria. Energiakuluihin on saatu 
avustusta Kotiseutuliitolta ja LähiTapiolalta. Kylällä on neljä toimivaa karjatilaa ja 
muita yrityksiä sekä useita taiteilijoita. 

 
Kaupunginjohtaja Juhana Juntunen kertoi ajankohtaisia asioita kaupungin hallinnosta. 
Taloudessa viime vuosi oli hyvä, sijoitusten tuotto oli 2,4 miljoonaan eurao. tulos ei ole vielä 

selvillä, mutta joka tapauksessa se on positiivinen.  
Tilakysymyksiä ja kiinteistöstrategiaa on pohtinut työryhmä, joka antaa esityksensä 

kaupunginhallitukselle. esiin on noussut erityisesti neljä kiinteistöä. 
Hankkeita on kaupungilla alkanut ja alkamassa enemmän kuin koskaan ennen. Hankkeissa 

tulee työskentelemään 10-12 henkilöä. Tuen osuus palkkakustannuksissa on 
merkittävä. 

Soteaseman toteuttaa hyvinvointialue pienempänä kuin oli aiemmin suunniteltu. Hva 
ehdottaa, että kaupunki rakentaisi soteaseman yhteyteen ikäihmisten 
asumisyksikön sekä arviointi- ja kuntoutusyksikön. Hva suunnittelee myös uuden 
paloaseman rakentamista Kuhmoon. Kaupungin lainakanta on turhan korkea ja 
siksi kaupungin omia investointeja harkitaan tarkasti. uuden uimahallin 
rakentamisesta keskusteltiin laajasti. Nykyisen uimahallin tekniikka on 
käyttöikänsä päässä, mutta uuden hallin rakentaminen vaikuttaa turhna kalliilta 
tällä hetkellä. 

Yleisille teille on tulossa parannusta ensi kesänä kahteen kohteeseen. Tieasioiden 
keskustelutilaisuus järjestetään 1.2. klo 18 Valtuustosalissa. silloin on paikalla 
Pohjois-Pohjanmaan Elyltä johtaja Risto leppänen. 

Tiemestari Janne Myllylä kertoi yksityisteiden hoidosta, että määrärahat ovat tälle vuodelle 
entisellään ja niiden mukaan hoidetaan teitä. Yksityisteiden peruskorjaukseen 
Elyltä haussa ollutta rahaa on haettu viisinkertainen määrä verrattuna jaossa 
olleeseen. Kuhmon hankkeisiin ei rahaa tälle vuodelle ole myönnetty.  

Yritysneuvoja Kari Malinen kertoi, että yrityshankkeisiin rahaa on haettavan tällä hetkellä 
hyvin. erityisesti hän nosti esiin pienet investointihankkeet, joihin voi saada 100% 
tuen. Hankkeista hän mainitsi erityisesti OSKU-hankkeen, jonka tavoitteena on 
osaavan työvoiman saanti Kuhmon yrityksille sekä työvoiman pysyminen ja 
viihtyminen paikkakunnalla.  

Maija Inget kertoi vanhus- ja vammaisneuvoston toiminnasta. Tiedusteluun, onko kylällä 
yksinäisiä ihmisiä, vastattiin, että kyllä on. Todettiin, että autottomia ihmisiä on 
vaikea saada liikkeelle kotoaan saati aktivoitua mihinkään toimintaan. Matti 
Pesonen kertoi, että Lentiirassa edellisessä kokouksessa esiin noussut ajatus 
ikäihmisten kokoontumisista on otettu suunnitteluun. Toiminta aloitetaan tänä 
vuonna ja mukaan ovat tervetulleita myös lähikylien ihmiset, muutkin kuin 
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iäkkäät. Iivantiirassa on toimintoina käsityö- ja laulupiirit seurakuntatalolla sekä 
jumppa koululla.  

Maaseutusihteeri Janne Ylijoki kertoi, että yhdistystoiminnan kehittämishanke on saanut 
Elävä Kainuu Leaderin hallitukselta puollon ja odottaa vielä ELY-keskuksen 
hyväksyntää. Hankepäällikkö on rekrytoitu ja hän aloittaa tammikuun lopulla työt 
joka tapauksessa. Ylijoki kannusti kaikkia yhdistyksiä lähtemään hankkeen 
toimintoihin mukaan. Hankkeesta tulee sen näköinen, kuin osallistuvat 
yhdistykset sen muokkaavat. Ykdistysten avustusten haku kaupungilta on 
sähköisenä hakuna edellisvuosien tapaan. Hakuaika on 1. – 31.3. Hausta 
pidetään Teams-info 29.2. klo 18. 
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Energiaomavaraisuus ja kestävä energia 
  
Maasneu 18.01.2024 § 4    
19/00.02.09/2024    
 

 
Päätösehdotus 
 Philip Donnerin puheenvuoro 

 
Philip Donner kertoi, kuinka taannoinen tykkylumitalvi antoi potkua Iivantiiran hankkeelle, 

jossa parannetaan energiaturvallisuutta. Hän kertoi etäohjattavista järjestelmistä, 
joilla voidaan tehostaa energiankäyttöä ja tehdä mittauksia. Energian säästö 
perustuu esimerkiksi nopeaan reagointiin lämpötilan muutoksiin. Investointeja on 
tehty Leaderin Älykäs kylä-rahoituksella. Tietoa hankkeista löytyy sivulta 
nettinoste.fi. Terttu Kyllönen kertoi Vartiuksen koululla sattuneesta tilanteessa, 
jossa kovalla pakkasella maalämpöpumppu oli lakannut toimimasta. 
Hälytysjärjestelmä tällaisten tilanteiden varalle  on Donnerin mukaan helposti ja 
edullisesti toteutettavissa. Hän myös kertoi, että sähköyhtiö vaihtaa pyydettäessä 
etäluettavan sähkömittarin ja tällöin, kun pyydetään, että HAN-portti aktivoidaan, 
tämä mahdollistaa etäohjauksen. 
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Muut asiat 
 
Maasneu 18.01.2024 § 5  
    

 
  
  
Päätös    
Seuraava kokous päätettiin pitää Nivalla, mahdollisesti 14.3. 
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Kokouksen päättäminen 
  
Maasneu 18.01.2024 § 6    
      

 
 

Päätös Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.54   


